
From:                                 Henrik Gregers Boesen <>
Sent:                                  24 August 2023 12:34:34 (UTC +02)
To:                                      Mads Leth <mal@vandcenter.dk>
Cc:                                      Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>
Subject:                             Opfølgning på udvalgsmøde, placering af nyt renseanlæg
Attachments:                   image001.gif, image004.png

Til Vandcenter Syd
Att: Mads Leth 
  
Vedr. drøftelse af placering af eventuelt nyt renseanlæg.
  
Teknik- og Miljøudvalget drøftede på mødet den 16. august 2023 placeringen af et eventuelt nyt 
renseanlæg. 
 
Det skal indledningsvist bemærkes, at udvalget ønsker at arbejde videre med et nyt anlæg og ikke ser det 
som en fremtidssikret løsning at renovere de eksisterende anlæg.  
  
Udvalget ønsker, at følgende 6 placeringer indgår i Vandcenter Syds videre arbejde med placering af et 
eventuelt nyt renseanlæg: 
  

1.       Strandvejen, overfor nuværende anlæg i Otterup 
2.       I Erhvervsområdet i Otterup, bag genbrugspladsen som foreslået at lokale borgere
3.       Placering ved lufthavnen
4.       Daugstrup (ansøgt placering)
5.       Emmelev
6.       Teknik- og Miljøudvalget ønsker en revurdering af placeringen nord for Søndersø, som tidligere er 

fravalgt på grund af en forurening. Er denne nu relevant, da forureningen viser sig at være af 
mindre omfang end hidtil antaget? 

  
Placeringerne henviser til Vandcenter Syds materiale, og det skal bemærkes, at der ikke er truffet nogle 
beslutninger på mødet. Det var alene en drøftelse.
  
Det er målet for udvalget, at antallet af mulige placeringer kan reduceres ved næste udvalgsbehandling.
  
Næste udvalgsbehandling vil ske, når følgende materiale ligger klart:
  

1.       Hvordan forholder Slots- og Naturstyrelsen sig til nedlæggelse af beskyttede sten- og jorddiger 
ifbm med placering?/ Undersøges af Natur- og Miljøafdelingen.

2.       Revurdering af placering ved Søndersø/ Udarbejdes af Vandcenter Syd
3.       Samlet notat med ovenstående 6 placeringer med kort og Vandcenter Syds vurdering ud fra et 

teknisk perspektiv af de enkelte placeringers egnethed. Der skal her ikke tages hensyn til 
kommuneplanlægning eller lignende forhold ved denne vurdering/Udarbejdes af Vandcenter Syd.

  
Er der supplerende spørgsmål til ovenstående, så er Vandcentret velkommen til kontakte Natur- og 
Miljøchef Peter Simmelsgaard eller undertegnede.
  
Venlig hilsen



  
Henrik Boesen
Direktør, Teknik, Erhverv og Kultur 
  
  
Mobil: 40 764 364
  
Teknik, Erhverv og Kultur
Otterup Rådhus  
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
  
Nordfyns Kommune
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
  
  

http://www.nordfynskommune.dk/






From:                                 Peter Astrup Simmelsgaard <>
Sent:                                  9 August 2023 13:28:46 (UTC +02)
To:                                      'Bo Jørgensen' <bj@vandcenter.dk>; Uffe Linneberg Gangelhof 
<uga@vandcenter.dk>
Subject:                             SV: Besøg på Søndersø Renseanlæg 16. august

Mødet ved renseanlægget vil forventelig tage ca. 30 min. Hvis der afsættes mere tid, så hører i fra mig. Men 
politikkerne skal tilbage og afholde udvalgsmøde.
 
Venlig hilsen 
 
Peter Simmelsgaard 
Natur- og Miljøchef 
 

 
 
Mobil: 41 71 57 56 
 
Teknik, Erhverv og Kultur 
Otterup Rådhus  
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
 
Nordfyns Kommune 
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
 
 

 
 

Fra: Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk> 
Sendt: 8. august 2023 12:23
Til: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>
Emne: Besøg på Søndersø Renseanlæg 16. august 
 
Hej Peter 
Vi har aftalt besøg på Søndersø Renseanlæg den 16. august med politikerne ifm. TMU-mødet. 

http://www.nordfynskommune.dk/


Er der en forventning om at vi deltager i det efterfølgende TMU-møde vedr. punktet om planprocessen for 
nyt renseanlæg?  
 
Med venlig hilsen

Bo Jørgensen
Fagleder & Senior Projektleder 

 

 +45 40 80 84 14 

 

 
bj@vandcenter.dk 

 
www.vandcenter.dk 

 
Mød vores kunderådgivning på 
Facebook 

  

:::: Vi sætter fokus på fem verdensmål ::::
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From:                                 Peter Astrup Simmelsgaard <>
Sent:                                  8 August 2023 14:15:19 (UTC +02)
To:                                      'Bo Jørgensen' <bj@vandcenter.dk>
Subject:                             SV: Besøg på Søndersø Renseanlæg 16. august

Hej Bo.
 
Det ønske har vi endnu ikke hørt noget om. Det kan meget vel komme fra det politiske, men jeg er endnu 
ikke bekendt hermed. 
 
Venlig hilsen 
 
Peter Simmelsgaard 
Natur- og Miljøchef 
 

 
 
Mobil: 41 71 57 56 
 
Teknik, Erhverv og Kultur 
Otterup Rådhus  
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
 
Nordfyns Kommune 
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
 
 

 
 

Fra: Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk> 
Sendt: 8. august 2023 12:23
Til: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>
Emne: Besøg på Søndersø Renseanlæg 16. august 
 
Hej Peter 

http://www.nordfynskommune.dk/


Vi har aftalt besøg på Søndersø Renseanlæg den 16. august med politikerne ifm. TMU-mødet. 
Er der en forventning om at vi deltager i det efterfølgende TMU-møde vedr. punktet om planprocessen for 
nyt renseanlæg?  
 
Med venlig hilsen

Bo Jørgensen
Fagleder & Senior Projektleder 

 

 +45 40 80 84 14 

 

 
bj@vandcenter.dk 

 
www.vandcenter.dk 

 
Mød vores kunderådgivning på 
Facebook 

  

:::: Vi sætter fokus på fem verdensmål ::::
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From:                                 Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk>
Sent:                                  8 August 2023 09:02:52 (UTC +02)
To:                                      Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>
Subject:                             SV: Ang. dialogmøde 9. august

Hej Peter 
Jeg bliver på grund af mine rygproblemer ikke klar til at deltage i dialogmødet på onsdag. 
Som projektleder på projektet er det nødvendigt at jeg deltager, da det er mig der har kendskabet til 
processen om valg af placeringen. 
Til orientering meddeler jeg derfor borgergruppen at VandCenter Syd ikke kan deltage i dialogmødet og 
opfordre dem til at finde et nyt tidspunkt om ca. 14 dage. 
 
Med venlig hilsen

Bo Jørgensen
Fagleder & Senior Projektleder

 

 +45 40 80 84 14 

 

 
bj@vandcenter.dk 

 
www.vandcenter.dk 

 
Mød vores kunderådgivning på 
Facebook 

  

:::: Vi sætter fokus på fem verdensmål ::::

Fra: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk> 
Sendt: 7. august 2023 12:58
Til: Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk>
Emne: SV: Ang. dialogmøde 9. august
 
Hej Bo 
 
Henrik Boesen og jeg planlægger at deltage. Jeg vil tro, at Anders Thingholm også kommer, men det er jeg 
ikke klar over. 
 
Venlig hilsen 
 
Peter Simmelsgaard 
Natur- og Miljøchef 
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Mobil: 41 71 57 56 
 
Teknik, Erhverv og Kultur 
Otterup Rådhus 
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
 
Nordfyns Kommune 
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
 
 

 
 

Fra: Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk> 
Sendt: 7. august 2023 11:51
Til: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>
Emne: VS: Ang. dialogmøde 9. august
 
Hej Peter 
Jeg er lige kommet tilbage fra ferie. 
 
Hvad er jeres (administration og politikere) planer for deltagelse i dialogmødet – Har I tilmeldt jer? 
 
Vi har måske en udfordring, da jeg har fået hold i ryggen her i weekenden og ikke er ret mobil. 
Jeg skal til kiropraktor i eftermiddag og giver en melding i morgen på hvordan det ser ud. 
 
 
Med venlig hilsen

Bo Jørgensen
Fagleder & Senior Projektleder

 

 +45 40 80 84 14 

 

 
bj@vandcenter.dk 

 
www.vandcenter.dk 
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Mød vores kunderådgivning på 
Facebook

  

:::: Vi sætter fokus på fem verdensmål ::::

Fra: thomas gi <thgis05@gmail.com> 
Sendt: 2. august 2023 00:08
Til: t@mgis.dk
Emne: Ang. dialogmøde 9. august
 
Kære Teknik, Erhverv og Kultur, Kommunalpolitiker, Vandcenter Syd, Lokalråd og 
Borgergruppe. 
 
Vi glæder os meget til at se jer til vores dialog møde den 9. August. Skulle du endnu ikke 
have tilmeldt dig, kan det nås endnu jf. invitationen. 
  
Se vedhæftede pdf præsentation som vil blive brugt på vores dialogmøde 
Præsentationen indeholder bemærkninger til mødets afholdelse, en agenda samt 
spørgsmål og materiale som vil danne grundlag for vores dialog.
I materialet henvises der til filer som kan findes ved at følge dette link: 
https://drive.google.com/drive/folders/1HdxPccmdOhef_p6NeA_kV5o94qNm3VQH?usp=d
rive_link 
I samme link kan den vedhæftede præsentation også findes foruden den rundsendte 
invitation. 
 
Vel mødt. 
På vegne af “Borgergruppen vedr. rensningsanlæg ved Otterup byport/Daugstrup” 
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Dialogmøde
9. august 2023
Borgergruppen vedr. rensningsanlæg ved Otterup byport/Daugstrup



Agenda

Velkomst

Baggrund for dialogmødet 

Mødeformat

Temaer:

● Kommuneplanlægning - Vision og strategi
● Borgerinddragelse

● Processen op til og valg af placering

● Placering ved Daugstrupvej

● Vandcenter Syds ansøgning

● Anlæggets fremtid og udvidelser



Velkommen

Invitationer sendt til repræsentanter fra:

● Vandcenter Syd

● Nordfyns kommunes forvaltning, Teknik, Erhverv og Kultur 

● Kommunalpolitikere

● Skovløkke Lokalråd

● Borgergruppen vedr. rensningsanlæg ved Otterup byport/Daugstrup



Baggrund for dialogmødet 

“... et resultat af at der ved sidste informationsmøde, afholdt af kommunen i juni måned, viste sig ikke at være tid nok til at 
komme omkring de spørgsmål som vi borgere sidder med, angående nyt rensningsanlæg.”

“Vi håber at du vil deltage i vores dialogmøde og hjælpe os med at forstå, hvorfor man har valgt den placering, der 
fremgår af Vandcenter Syds ansøgning til kommunen.”



Mødeformat

Mødet afvikles og styres af en ordfører. Det vil enten være Trine eller Keld fra Lokalrådet

Vi tager fat i forskellige temaer der alle relatere sig til placeringen af det fremtidige rensningsanlæg

For hvert tema vil der fremgå et eller flere spørgsmål evt. med kildetekst eller kildehenvisninger der har 

givet anledning til spørgsmålet

Med baggrund i spørgsmålene føres en dialog om emnet

Der kan suppleres med spørgsmål og bemærkninger fra alle mødets deltagere



Tema: Kommuneplanlægning - Vision og strategi

Skovløkkeområdet er et af de mest velfungerende lokalområder i hele Nordfyns Kommune. Lokalråd og aktive 
borgere har i samarbejde med Nordfyns Kommune opbygget et naturskønt og attraktivt område fuld af liv og 
aktiviteter ved Odense Fjord. Derudover har Østrup og dele af Daugstrup by status af bevaringsværdigt 
kulturmiljø og kulturarvsarealer i følge kulturarvsatlas. 

Placeringen af et rensningsanlæg direkte i indkørslen til Skovløkkeområdet vil have stor negativ indvirkning på 
lokalområdet og lokalsamfundet. Området vil blive mindre attraktivt og vi vil få sværere ved at opretholde en 
positiv befolkningstilvækst. Det kan i sidste ende true skole og foreningslivet.

Borgergruppen er bekymret for en stigmatisering af området.
● Skovløkkeområdet - “Ved det store rensningsanlæg”
● Vi ser vores område som et naturskønt område - den forestilling bliver svær at opretholde



Tema: Kommuneplanlægning - Vision og strategi

Nordfyns Kommune har omkring “Kommuneplan - Bosætning” følgende målsætning:
❏ Bosætning: Vi vil fremme bosætningen og udviklingen i både opland og byer.
❏ Landdistriktsudvikling: 

❏ I fællesskab med landdistriktsrådet og lokalrådene arbejde for, at landsbyerne og landdistrikterne er 
attraktive og livskraftige alternativer til de større bysamfund.

❏ Arbejde strategisk og helhedsorienteret med planlægning og udvikling af vores landsbyer og landdistrikter.

Spørgsmål til Nordfyns Kommune politikere.
● Mener Nordfyns Kommune at placering af rensningsanlæg som “byport” til området Skovløkken og Otterup by 

hænger sammen med kommuneplanen om bosætning og landdistriktsudvikling?
● Hvordan er sammenhængen med at gøre området til et attraktivt område og den meget synlige placering af et 

renseanlæg?
● Kan man forestille sig en vis utilfredshed hos nybyggere i de seneste udstykninger i byen, her tænker vi på det 

prædikat der bliver sat på området “Det er ude ved rensningsanlægget”
● Er man ikke bange for, at placeringen af rensningsanlægget ved indkørslen til Skovløkkeområdet og ikke mindst 

den langstrakte byggeproces vil medføre et lokalsamfund i afvikling?



Tema: Borgerinddragelse

Dokument 4.pdf, Teknik- og Miljøudvalgsmøde 11.11.2020 “Orientering om ny renseanlægsstruktur”.

Citat: “Kommunikationen skal sikre, at vi er transparente overfor lokalsamfundet og at det også opleves 

sådan. Projektet kommer til at påvirke både naturen og bylandskabet – derfor er det vigtigt, at borgere og 

andre interessenter har en forståelse for, hvorfor der skal ske ændringer + et kendskab til, hvordan 

projektet kommer til at forløbe og deres muligheder for indflydelse. 

Kommunikation om projektet og processen er en forudsætning for dialog og lokal opbakning”.

Spørgsmål til TMU/forvaltningen:

● Man har fra starten et ønske om dialog og lokal opbakning. Hvorfor har man ikke sørget for det?

● Er ét planlagt informationsmøde virkelig nok ifølge TMU/forvaltningen?



Tema: Borgerinddragelse

Dokument 4.pdf side 223, Mødereferat udarbejdet af VCS dateret 16. marts 2023

Citat: “Formålet med planen for kommunikationen, at kommunikation om projektet og processen er en 

forudsætning for dialog og lokal opbakning”

Citat: “Tillige at have fokus på den gode historie i at vi nedlægger de eksist. renseanlæg, hvilket vil være 

positivt for dem der bor omkring dem.”

Det er dejligt at læse at man gerne vil inddrage os borgere og er opmærksomme på den lokale opbakning

Spørgsmål til forvaltningen og VCS:

● Man fremhæver det positive for de beboere der bor tæt på de nuværende renseanlæg, 

underforstået at det har en negativ påvirkning at bo ved et renseanlæg. Hvad med de beboere der 

kommer til at bo tæt på det nye meget store anlæg?



Tema: Borgerinddragelse

Dokument 4.pdf side 243, mail fra Jakob Overby Flindt til Bo Jørgensen. 

Citat: “Henrik og Peter mener, at jo længere nede i den almindelige hverdag vi kan placere projektet, jo 

mindre opmærksomhed forventer vi det vil trække. Det er jo i bund og grund ”blot” et teknisk anlæg – 

som godt nok er meget stort i udbredelse, men i princippet kun berører ganske få lodsejere.”

Spørgsmål til forvaltning:

● Hvordan skal dette forstås andet end at man ønsker at skjule projektet?

● Et teknisk anlæg i den størrelse berører ikke kun de nærmeste lodsejere men hele lokalsamfundet. 

Hvorfor er lokalsamfundet blevet fravalgt?



Tema: Borgerinddragelse

Mail dateret 12. maj 2022 fra Uffe Linnebjerg Gangelhof rundsendt internt i VCS: 

Emne: “Egen vurdering af foretræde ved NFK TMU i går”

Uddrag fra mail: 

Citat: “Det nye udvalg har 4 gengangere fra forrige udvalg og dermed 3 nye.” … “Med det forrige udvalg var der 

flere kritiske ryster “

Citat: “Deres(red. TMU) kommentarer/fokus/gode råd til os er:” …”Placeringerne er gode – de troede mest på 

Dagstrupvej. De er slet ikke bekymrede for anlæggets placering ift. klager osv.”

Spørgsmål til TMU:

● Hvordan kan TMU have denne manglende bekymring, når der ikke har været en dialog med lokalområdet?



Tema: Borgerinddragelse

Fyens Stiftstidende artikel  fra 27. juni 2023: 

Citat fra indledning i artikel: “Der var også kritik af den meget sene involvering af borgerne, men nu skal hele 
projektet have nye øjne på, siger teknik- og miljøformand Anders Thingholm”

24. juni 2023. Mail fra Anders Thingholm til Borgergruppen.

“Efter udvalgsmødet d. 13/9 vil der også blive arrangeret endnu et borgermøde, hvor forvaltningen og 

VandCenter Syd deltager igen, men det er altså efter en politisk behandling (evt. igangsættelse).”

På omtalte møde i kuplen blev der udtalt, at næste informationsmøde ville blive afholdt inden den endelige 

beslutning blev taget. Nu ser det ud til at mødet sandsynligvis først afholdes efter beslutningen er taget. 

Spørgsmål til TMU

● Er det rettidig involvering af borgerne?



Tema: Borgerinddragelse

Fyens Stiftstidende artikel  fra 27. juni 2023 

Citat Anders Tingholm: “Jeg forstår godt borgernes skepsis, og det undrer mig stadigvæk, at det kun endte med en enkelt 

placering i ansøgningen fra Vandcenter Syd.”

Dokument 4.pdf side 224, Mødereferat udarbejdet af VCS dateret 16. marts 2023. 

Citat: “Der blev spurgt til hvorfor der er 2 placeringer. Det er der fordi vi vil undgå at starte processen forfra, hvis vi få 

problemer med den placering vi har valgt. Efterskrift: BJ arbejder på baggrund af spørgsmålet med om én placering er nok. 
Hvis der opstår problemer med en placering, vil det højst sandsynligt ske i høringsfasen og så er det ikke så galt at starte 

processen forfra. Der er dog efterfølgende opstået et spørgsmål om placeringen ift. lufthavnen. På den baggrund vil det 

fortsat være en fordel med 2 forslag, men vi arbejder på at få afklaret spørgsmålet med lufthavnen inden vi søger”.

Spørgsmål til TMU og VCS.

● Hvorfor og hvad er årsagen til at det blev til kun én placering i stedet for to i ansøgningen fra VCS?



Tema: Processen op til og valg af placering
I Spildevandsplanen gældende fra 2017 står der at der skal arbejdes på en centralisering af renseanlæggene i Nordfyns kommune.

I 2012 ifølge nedenstående citat, fremlægger VCS de første skitser for en ny spildevandsstruktur for teknik og miljø i Nordfyns kommune.

Citat mail fra Peter S til VCS (dokument 4.pdf side 232):

“Tilbage i 2012, (13/3-2012) fremlagde Vandcentret for Teknik- og Miljøudvalget de første skitser til en ny struktur, hvor placering af evt. et 

eller flere nye anlæg, samt bevarelsen af eksisterende blev vurderet ud fra kriterierne Miljø, Funktionalitet, Økonomi og Perspektiv. I denne 

præsentation fremstod en ny struktur med nedlæggelse af de eksisterende anlæg og opbygning af et nyt moderne anlæg omkring Otterup 

som den mest fordelagtige løsning samlet set.”

I punkt 438. Fremtidig struktur for håndtering af spildevand, sagsnummer 480-2012-61646. Bliver det nævnt at der er arbejdet med et 

forslag til en fremtidig struktur på renseanlægsområdet, for at sikre en struktur som er fremtidssikret.

Af beslutningen fremgår det at, Teknik og Miljøudvalget godkender at der kan arbejdes videre med en centralisering af 

spildevandsstrømmen i kommunens østlige del som samler spildevand fra Bogense, Søndersø, Otterup og Odense.

Spørgsmål til Nordfyns Kommune

● Hvad er grundlaget for at der fokuseres på den østlige del af kommunen?

● Hvor går skellet mellem den østlige del og den vestlige del?



Tema: Processen op til og valg af placering

Spildevand fra Nordfyn og dele af Odense skal behandles på det nye anlæg. Mulighederne for at placere 

anlægget ser tilsyneladende ud til at være meget åbne.

Dokument 4.pdf side 110. Rapport fra VCS. Citat: “Placeringen af anlægget er forholdsvist fleksibelt, idet 

det forudsættes at udledningen skal ske til marin recipient fremfor til det beskyttede fjordområde.”

Det fremgår af “Notat, Placering af nyt renseanlæg og udløbsledning.pdf” (side 2) at der har været 

arbejdet med 17 forskellige placeringer til den første screening.

Spørgsmål til VandCenter Syd

● Hvordan har man fundet frem til de 17 placeringer man ville undersøge?

● Betyder det at der ikke findes en placering nr 18 eller flere?



De 17 placeringer

Kilde: 
Bilag 6, 
oversigtskort - 
forslag til 
placeringer.pdf 



Tema: Processen op til og valg af placering

Fra 17 til 1 placering

I “Notat, Placering af nyt renseanlæg og udløbsledning.pdf” af d. 4 oktober 2019 af Bo Jørgensen (side 1) fremgår 
der 3 prioriteter for placeringen af det nye renseanlæg

1. Prioritet 1.  Forslag 1. Strandvejen v. nr. 140, Otterup.
2. Prioritet 2. Forslag 11. Emmelevgyden v. nr. 25 Otterup.
3. Prioritet 3. Forslag 5. Bladstrupvej v. nr.  264, Beldringe.

I notatet fremgår ligeledes kriterierne for fravælgelse af Øvrige arealer, disse indledende kriterier er.

1. Afstanden til Odense
2. Infrastrukturen
3. Placering af udløbsledning
4. Dertil har Nordfyns Kommune foreslået en del placeringer omkring lufthavnen.

Spørgsmål til VCS:

● Hvem har defineret de kriterier som placeringerne er valgt ud fra?



Tema: Udvælgelse af placering

Af notatet ”Notat, Placering af nyt renseanlæg og udløbsledning.pdf” af Bo Jørgensen d. 4 oktober 2019 fremgår 
det at det er de 6 fremhævede af de nedenstående 17 placeringer der vælges at gå videre med.

1. Der arbejdes videre med forslaget. Strandvejen.
2. Fravalgt grundet topografi
3. Der arbejdes videre med forslaget. Daugstrupvej.
4. Der arbejdes videre med forslaget. Lufthavnsvej. 
5. Der arbejdes videre med forslaget. Bladstrupvej.
6. Fravalgt grundet infrastruktur
7. Fravalgt grundet infrastruktur
8. Fravalgt grundet topografi og infrastruktur
9. Fravalgt grundet topografi og forurening
10. Fravalgt grundet topografi
11. Der arbejdes videre med forslaget. Emmelevgyden.
12. Fravalgt grundet topografi
13. Der arbejdes videre med forslaget. Stormosevej.
14. !
15. Fravalgt grundet at der er adgangsvej samt luftledninger midt gennem arealet. 
16. Fravalgt da det delvist ligger indenfor kystnærhedszonen (3 km zone fra kystlinje)
17. Fravalgt grundet risiko for havvandsstigning

Spørgsmål til VCS: 

● Hvorfor har Placering 14. ikke modtaget nogen vurdering? 



Tema: Udvælgelse af placering

Fra “09-03-2020, Projektmødereferat-fravalg af Strandvejen.pdf.” 

Projektmøde 14/12-2020 citat: “UGA oplyste at NF er meget opsat på et samarbejde med Fjernvarme 
Fyn om udnyttelse af varmen i spildevandet.”

Der er samme gode muligheder for placering af nyt rensningsanlæg når man ser på området mellem 
Odense og Søndersø. Her findes også fjernvarmenet og gode trafikale forhold. Afstanden fra Søndersø til 
Vandværksvej i Odense er den samme som fra Otterup til Vandværksvej.

Samtidig findes i Søndersø et rensningsanlæg, hvor man i dag afprøver nye teknologier som tænkes 
anvendt i det nye rensningsanlæg.

Spørgsmål til VCS:

● Hvorfor har man undladt at finde egnede placeringer mellem Odense og Søndersø?
● Hvorfor udvider man ikke et eksisterende rensningsanlæg frem for at nedlægge det?



Tema: Udvælgelse af placering

Dokument: “09-03-2020, Projektmødereferat-fravalg af Strandvejen.pdf”
Citat: 
“Projektmøde 10/5-2021
Vi tror på et moderne, innovativt og lukket anlæg, men hvis det mod al forventning bliver et mere traditionelt renseanlæg 
med åbne tanke, stiller PHN spørgsmål ved om det er de rigtige placeringer vi har valgt.
Placeringen ved Emmelev er ok, men placeringen syd for Otterup ved Daugstrupvej er måske problematisk, da det kommet 
et nyt industriområde tæt på og fordi det kan ses fra "indkørslen" til Otterup - Hvis det kan ses kan det lugte. Det blev derfor 
besluttet at BJ ser på andre placeringer. GH foreslog en placering ved det Otterup renseanlæg, da folk er bekendt med at der 
ligger et renseanlæg i forvejen.”
…
“5/5-2022
Placering af renseanlæg og udløb:NFK’s anbefaling er ved Daugstrupvej og udløb ved Egebjerggaard. Hvad siger vi(red. 
VCS)?”

Spørgsmål til VCS:

● Er placeringen i Daugstrupkrydset Vandcenter Syd’s foretrukne placering eller er det dikteret af Nordfyns Kommune?



Tema: Udvælgelse af placering

Dokument 4.pdf side 137, Mail sendt 24. juni 2021 fra Bo Jørgensen VCS til Mette Højby Petersen NFK. 

Citat: “Vi er blevet bekymret for at arealet ved Daugstrupvej ligger for tæt på Otterup og det i kommuneplanen 
udlagt industriområde syd for Otterup, som kommer til at ligge helt op til nyt renseanlæg. Tillige at det bliver for 
synligt fra den sydlige ”indkørsel” til Otterup. Vi har derfor drøftet og set på alternative arealer”.

Spørgsmål til VCS:

● Kan VCS forklare og gerne uddybe, hvad der menes med dette?
● Ud fra dette kan det udledes, at man stadig kan finde nye mulige placeringer - er der mon andre og 

måske med mindre påvirkning af lokalområdet?



Tema: Udvælgelse af placering
I notat “Notat, Placering af nyt renseanlæg og udløbsledning.pdf” gives point til de 6 placeringer, med formålet at reducere disse til 3.

Point er givet ud fra følgende kriterier.

● Afstand til Skt. Jørgensgade.
● Infrastruktur
● Afstand til bebyggelse/Udvidelsesmuligheder
● Udvidelsesmuligheder
● Anlægsudgifter ledningsanlæg

Ovenstående giver følgende udfald som fremgår af Notat af Bo Jørgensen d. 4 oktober 2019.

Forslag 1,3,5 og 11 er de tre med højeste score. I konklusionen fremgår det, at der vælges at arbejde videre med forslag 5. (Bladstrupvej) da der 
ikke er udvidelsesmuligheder ved forslag 3. (Daugstrup) og dette er vigtigere.

Dermed arbejdes der videre med placering 1, 5 og 11 (Strandvejen, Bladstrupvej og Emmelevgyden) 14 har stadig ikke været i betragtning!

Daugstrupvej er dermed ikke med pga. manglende udvidelsesmuligheder, dog nævnes mulighed for at udvide mod øst i retning af Daugstrup.

Spørgsmål til VandCenter Syd:

● Hvorfor vælger man alligevel at ansøge om placeringen ved Daugstrupvej når udvidelsesmulighederne er vurderet til at være dårlige?

 



Tema: Udvælgelse af placering

Den 13 januar 2020 har Nordfyns Kommune valgt at lave en forhåndsvurdering af 4 mulige placeringer.

Her er følgende kriterier der er benyttet.

1. Bygge- og beskyttelseslinjer
2. Kommuneplan
3. Bygninger
4. Grundvand
5. Jordforurening
6. Natura 2000
7. Beskyttet natur
8. Overfladevand
9. Region overfladevandindsats

10. Råstoffer
11. Vindmøller
12. Midlertidige skydebaner
13. Vandløb

De 4 behandlede områder får numrene 1-4

1. Strandvejen
2. Emmelevgyden
3. Bladstrupvej
4. Daugstrupvej



Tema: Udvælgelse af placering

I NF’s forhåndsvurdering af 4 mulige placeringer udgår følgende areal.

● Område 1 Strandvejen. Grundet: skovrejsning & Uforstyrrede landskaber

Herfra arbejdes der med 3 placeringer.

● Område 2. Emmelevgyden.

● Område 3. Bladstrupvej.

● Område 4. Daugstrupvej. 

Spørgsmål til Nordfyns Kommune

● Hvordan definere i uforstyrrede landskaber, med tanke på at arealet “Strandvejen” ligger op ad 

Ørritslevgård?



Tema: Udvælgelse af placering

I “Bilag 4, Renseanlæg - NFK vejmyndigheds udtalelse.pdf” af d. 14 marts 2022, forholder NFK’s vejmyndighed sig 
til trafikbelastningen for tre specifikke placeringer.
Her fremgår det at der er oplyst en trafikal belastninge ift. renseanlægget på følgende: ÅDT (årsdøgnstrafik) på 
85, heraf lastbil ÅDT på 5.  

Myndigheden anbefaler området ved Daugstrupvej blandt de 3 vurderede placeringer på baggrund af at 
belægningen på Åkandevej er udfordret mht. den allerede eksisterende trafik.

For Åkandevej har NFK vejmyndighed for 2021 lavet følgende optælling:

2374 person- og varebiler

149 lastbiler



Tema: Udvælgelse af placering

Fredag d. 26.06.2020 skriver Mette Højby følgende i en mail til Bo Jørgensen og Uffe Gangelhof

Citat: “Efter vores møde har vi drøftet den internt i chefgruppen. Hvis der er meget transport, vil Otterup 

syd være at foretrække”

Trafikbelastningen lader til at være et væsentligt argument. Dette er dog kun undersøgt for 3 placeringer.

De 85 ekstra daglige kørsler vil medføre en øget trafikal belastning på 3,4%

Spørgsmål til Nordfyns Kommune:

● Hvad er “meget” transport. Er det 85 ekstra daglige kørsler?

● 2020 er tilsyneladende før vejmyndighedens udtalelse, hvad ligger til grund for denne udtalelse?



Tema: Placering ved Daugstrupvej

Ifølge SWECO Notat - Screening af placeringer af d. 5. februar 2021. 
revideret 2. oktober 2021.  side 10, ligger området Daugstrupvej  
indenfor et Nitratfølsomt indvindingsområde med særlige 
drikkevandsinteresser (OSD).

Ifølge Naturstyrelsens placeringshensynsliste skal der ved følsomme 

indvindingsområder overholdes et afstandskrav på 300 m.  til 

virksomheder omfattet af bilag 2.

Spørgsmål til VandCenter Syd. 

● Har man taget hensyn til OSD områder med indsatsplan og vil 

man overholde de anbefalede 300 m ved opførelsen af et nyt 

renseanlæg? 

Kilde: Geofyn.dk
Grøntskraveret og gulskraveret: Følsomme 

indvindingsområder/særlige drikkevandsinteresser(OSD) 



Tema: Vandcenter Syds ansøgning til kommunen



Tema: Vandcenter Syds ansøgning til kommunen

Citat fra ansøgning: 

“Et nyt renseanlæg vil ikke have de lugtgener, der kan opleves ved et traditionelt renseanlæg, da VandCenter Syd vil vælge 
teknologi, der sikrer mod lugtgener”

Citat fra “Bilag 6, Mødereferat - Kommunikationsmøde 13032023.pdf”: “Ansøgningen vil derfor ikke beskrive det anlæg vi 
vil bygge, men et mere moderne konventionelt renseanlæg, som i forhold til de nye teknologier, betragtes et worst-case 
scenarie i forhold til påvirkninger på miljøet.”

“09-03-2020, Projektmødereferat-fravalg af Strandvejen.pdf” citat: “Vi tror på et moderne, innovativt og lukket anlæg, men 
hvis det mod al forventning bliver et mere traditionelt renseanlæg med åbne tanke, stiller PHN spørgsmål ved om det er de 
rigtige placeringer vi har valgt. Placeringen ved Emmelev er ok, men placeringen syd for Otterup ved Daugstrupvej er måske 
problematisk, da det kommet et nyt industriområde tæt på og fordi det kan ses fra "indkørslen" til Otterup - Hvis det kan ses 
kan det lugte. Det blev derfor besluttet at BJ ser på andre placeringer.”

Spørgsmål til VSC:

● Hvad er det for et anlæg man vil bygge? 
● Hvad sker der hvis teknologien ikke virker, er for dyr eller der generelt skal spares? 
● På baggrund af en godkendt ansøgning, kan VCS så opføre et konventionelt renseanlæg med dertilhørende gener?



Tema: Vandcenter Syds ansøgning til kommunen

Citat fra ansøgning:

“Placeringen vil også give VandCenter Syd mulighed for at udnytte mulige synergier. Det kunne fx være 

med afsætning af energiproduktion til fjernvarmenettet eller udnyttelse af solcelleenergi.”

Adgang til fjernvarmenettet nævnes som vigtigt argument i mindst 2 artikler om projektet på fyens.dk.

kilde ang. prisloft: https://ens.dk/presse/energistyrelsen-bekraefter-prisloft-overskudsvarme-2023 

Spørgsmål til VCS:

● Hvornår forventer man at anlægget vil kunne bidrage til fjernvarmenettet?

● Hvorfra skal energien til denne varmeproduktion komme, når den nuværende lovgivning ikke 

tillader at anvende overskudsvarme fra spildevand til fjernvarme pga prisloft på lavtemperatur 

overskudsvarme? 

https://ens.dk/presse/energistyrelsen-bekraefter-prisloft-overskudsvarme-2023


Tema: Vandcenter Syds ansøgning til kommunen

Citat fra ansøgning: “ Det forventes, at der etableres intern slambehandling på renseanlægget i etape 2, 

dog senest ved opstart af etape 3”

og

“I Etape 3, forventes der at blive etableret og ibrugtaget et anlæg til slambehandling med 

energiudnyttelse”

Spørgsmål til VCS:

● Betyder det at der er tale om biogasproduktion/biogasanlæg?

● Er der lugtgener og luftforurening ved slambehandlingen?



Tema: Vandcenter Syds ansøgning til kommunen

Citat fra ansøgning: “Den forventede principielle opbygning af 

renseanlægget ses på Figur 2-4.”

Nr. 17 benævner “biogasanlæg”

Spørgsmål til VCS:

● Hvis der også er tale om et biogasanlæg hvorfor står det så 

ikke nævnt tydeligere i ansøgningen?



Tema: Vandcenter Syds ansøgning til kommunen

Dokument 2.pdf , “Ansøgning for Miljøgodkendelse/anmeldelse.”

I ansøgningen under “Forholdet til VVM” står følgende:

Citat: “På grund af projektets kompleksitet og omfang ønsker VandCenter Syd A/S at projektet skal 

undergå en samlet miljøvurdering, da det på grund af projektets art, dimensioner og placering kan 

forventes at få væsentlige indvirkninger på miljøet.”

Spørgsmål til VCS:

● Vil VCS uddybe hvilke væsentlige indvirkninger på miljøet der er tale om?



Tema: Anlæggets fremtid og udvidelser

Dokument 4.pdf, “Opdateret strukturanalyse for håndtering af spildevand i Nordfyns Kommune og dele af Odense 

Kommune” udarbejdet af VCS dateret 4/12-2019.

Side 5, citat: Det nye renseanlæg vil blive placeret med mulighed for udbygning på sigt til at blive et centralt 

renseanlæg for en væsentlig del af Fyn – som minimum hele VandCenter Syds forsyningsområde. 

Dokument fra VCS hjemmeside: Odense strategi 2030

Dette er en publikation som omhandler “Strategi for fremtidig håndtering og rensning af spildevand og regnvand 
i Odense”.

Side 3, spalte 2 nederst:
Citat: “Det må også bemærkes, at Ejby Mølle renseanlæg pga. byvækst i dag er meget centralt beliggende i 
Odense. Der kan derfor på længere sigt komme et pres for at anvende dette areal til andre formål”.

…….. FORTSÆTTES -->



Tema: Anlæggets fremtid og udvidelser

Dokument fra VCS hjemmeside: Odense strategi 2030 fortsat……...

Side 6, spalte to nederst:
Citat: “Både af hensyn til en eventuel energioptimering og en mulig anvendelse som råmateriale bør 
slambehandlingen så vidt muligt ske centralt med henblik at udnytte stordriftsfordele. VandCenter Syd vil derfor 
søge at opnå en fælles løsning vedr. slam for flere spildevandsforsyninger, evt. for hele Fyn”.

Side 7 + 8. Afsnit starter med overskrift “Den overordnede struktur” og indeholder side 8 forslaget: 
Citat: ”Et nyt, centralt renseanlæg – flyttet til anden placering udenfor byen”.

Spørgsmål til VCS:
● Man er ved at søge om et nyt stort renseanlæg og har en strategi for at centralisere al slambehandling. 

Hvordan skal det læses anderledes end at det nye anlæg på sigt skal overtage al spildevand og 
slambehandling?



Tema: Anlæggets fremtid og udvidelser

Dokument fra VCS hjemmeside: Odense strategi 2030, fortsat……..

Bilag 7. Scenarier for renseanlæg.

Scenario 1: Renovering og opdatering af de tre eksisterende renseanlæg
Fordele: Alle ledninger fører i dag til disse anlæg. Anlæggene kan gradvis udbygges Ingen/lille afskrivning af 
anlægsdele.
Ulemper: Behandling af store mængder spildevand i byen med deraf følgende nabogener. Ikke energieffektive 
anlæg. Anlæggene er ikke velegnede til at behandle store mængder tyndt spildevand (under regn)

Scenario 2: Separatkloakering – spildevand – og ikke ansvar for regn
Fordele: Billigere drift af renseanlæg. Mindre ansvar for VandCenter Syd (forudsat lovændringer som pålægger 
grundejerne et større ansvar for regnvand)
Ulemper: Forringet rensning af regnvand og dermed risiko for forringet af kvalitet af recipienterne. Forringet 
serviceniveau. Risiko for stor ”fejl” investering. Evt. større udgifter til rensning af regnvand



Tema: Anlæggets fremtid og udvidelser

Dokument fra VCS hjemmeside: Odense strategi 2030, fortsat……..

Bilag 7. Scenarier for renseanlæg fortsat……..

Scenario 3:  Et nyt, centralt renseanlæg – flyttet til anden placering. 
Det vil være muligt at etablere et nyt anlæg til behandling af den samlede mængde spildevand og slam fra hele Odense, og eventuelt 

øvrige byer tæt på Odense. Et nyt centralt behandlingsanlæg bør placeres i et område, hvor der ikke påtænkes opført beboelse, og hvor 

recipienten er robust nok til at modtage belastningen fra anlægget. En umiddelbar placering kunne være i områderne nord for Odense, 

enten mod Kerteminde eller mod Otterup

Fordele: Samlet og top moderne anlæg. Lavt forbrug af mandskab og ressourcer. Relativ lille energiforbrug. Ingen nabogener.

Ulemper: Lange og store transportledninger. Store mængder regnvand skal transporteres og behandles. Driftsudgifter til transport af 

regnvand og spildevand

Scenario 4:  Regnvandsrensning i byen – spildevand på landet
I dette scenario foreslås, at der opføres et nyt, avanceret renseanlæg uden for byen, som er tilpasset rensning af det egentlige, 

koncentrerede spildevand, mens tyndt spildevand under regn renses på de nuværende rensningsanlæg

Fordele: Spildevand ude af byen. Energi og ressource optimeret anlæg. Stadig tilledning af renset overfadevand til recipienter. 

Ulemper: Stadig nogen anlæg i byen. Lange spildevandsledninger men reducerede transportomkostninger i forhold til scenarie 3.



Tema: Anlæggets fremtid og udvidelser

På baggrund af VCS strukturanalyse for Nordfyns Kommune samt  rapporten “Odense strategi 2030” er borgergruppen meget bekymret 

for fremtiden. 

I strukturanalysen omtaler man mulighed for udbygning af renseanlæg til at blive centralt anlæg for en væsentlig del af Fyn, dog 

minimum hele VCS område.

I rapporten  hvor man omtaler rensningsanlæg, er der foreslået fire fremtidige scenarier og de to af de fire scenarier omhandler central 

rensning af al spildevand fra hele Odense Kommune. Altså er der tale om nedlægning af Ejby Mølle rensningsanlæg og etablering af et 

stort centralt rensningsanlæg uden for Odense by.

En senere udvidelse af det nye rensningsanlæg fra 120.000 PE til 495.000 PE vil gøre rensningsanlægget til Danmarks næststørste 

rensningsanlæg! Kun overgået af Lynetten i København.

Spørgsmål til forvaltning, TMU og politikere:

● Er man i Nordfyns Kommune helt bevidste om de planer, der vil gøre det nye rensningsanlæg til Danmarks næststørste?

Spørgsmål til VCS:

● Hvad forventer VCS selv bliver udfaldet af spildevandshåndtering i Odense Kommune?

● Ved området i Daugstrup er udvidelsesmulighederne begrænsede. Bør man ikke finde en placering som arealmæssigt er stort 

nok til, at kunne rumme spildevandsrensning fra hele VCS´s forsyningsområde?



Spørgsmål og fri leg



Tak for i aften



From:                                 Peter Astrup Simmelsgaard <>
Sent:                                  4 August 2023 08:50:31 (UTC +02)
To:                                      Mads Leth <mal@vandcenter.dk>
Subject:                             Re: udsættelse af møde, 24. august

Fremvisningen holdes der fast i. 

Mvh
Peter Simmelsgaard
Natur- og Miljøchef
Nordfyns kommune
Fra: Mads Leth <mal@vandcenter.dk>
Sendt: Thursday, August 3, 2023 5:52:27 PM
Til: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>
Emne: SV: udsættelse af møde, 24. august 
 
Hej Peter
 
Det er noteret.
Hvad med fremvisningen på Søndersø Renseanlæg for udvalg/politikere den 16/8. Gennemføres det 
stadig?
 
Med venlig hilsen

Mads Leth
Direktør

+45 40 80 84 40

mal@vandcenter.dk

www.vandcenter.dk

Mød vores kunderådgivning på 
Facebook

 

:::: Vi sætter fokus på fem verdensmål ::::

Fra: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk> 
Sendt: 3. august 2023 16:27
Til: Mads Leth <mal@vandcenter.dk>; Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk>; Uffe Linneberg Gangelhof 
<uga@vandcenter.dk>
Emne: udsættelse af møde, 24. august
 
Kære Mads, Bo og Uffe
 
Borgermødet den 24. august er aflyst af hensyn til den politiske proces. Et nyt tidspunkt er endnu 
ikke fastlagt. Forventelig vil et nyt møde finde sted i september måned. 
 
Venlig hilsen
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Peter Simmelsgaard
Natur- og Miljøchef
 

 
Mobil: 41 71 57 56
 
Teknik, Erhverv og Kultur
Otterup Rådhus 
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup
 
Nordfyns Kommune
Østergade 23 | 5400 Bogense
Telefon 64 82 82 82
www.nordfynskommune.dk
 
 

 

https://email.centerasecurity.com/url?l=c0c1250d321511eeb116005056a8532cmx3.ce&k=13&h=f6d78c3e77f9750522fb381e7e15bb9c&url=http%3A%2F%2Fwww.nordfynskommune.dk%2F


From:                                 Peter Astrup Simmelsgaard <>
Sent:                                  3 August 2023 16:25:52 (UTC +02)
To:                                      'Mads Leth' <mal@vandcenter.dk>; 'Bo Jørgensen' <bj@vandcenter.dk>; Uffe 
Linneberg Gangelhof <uga@vandcenter.dk>
Subject:                             udsættelse af møde, 24. august

Kære Mads, Bo og Uffe
 
Borgermødet den 24. august er aflyst af hensyn til den politiske proces. Et nyt tidspunkt er endnu ikke 
fastlagt. Forventelig vil et nyt møde finde sted i september måned.  
 
Venlig hilsen 
 
Peter Simmelsgaard 
Natur- og Miljøchef 
 

 
 
Mobil: 41 71 57 56 
 
Teknik, Erhverv og Kultur 
Otterup Rådhus  
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
 
Nordfyns Kommune 
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
 
 

 
 

http://www.nordfynskommune.dk/


From:                                 Peter Astrup Simmelsgaard <>
Sent:                                  2 August 2023 08:04:25 (UTC +02)
To:                                      'Mads Leth' <mal@vandcenter.dk>
Subject:                             SV: Vedr. borgemøde, 25 august.

Kære Mads
 
Vi har endnu ikke besluttet, hvem som deltager i borgermødet. Jeg tror, at Henrik Boesen deltager. Vi 
aftaler internt, hvor mange vi kommer. Der er mange møder, så vi må også prioritere… 
 
Venlig hilsen 
 
Peter Simmelsgaard 
Natur- og Miljøchef 
 

 
 
Mobil: 41 71 57 56 
 
Teknik, Erhverv og Kultur 
Otterup Rådhus  
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
 
Nordfyns Kommune 
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
 
 

 
 

Fra: Mads Leth <mal@vandcenter.dk> 
Sendt: 1. august 2023 15:44
Til: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk>; Uffe Linneberg Gangelhof 
<uga@vandcenter.dk>; Bo Jørgensen <bj@vandcenter.dk>
Emne: SV: Vedr. borgemøde, 25 august. 
 

http://www.nordfynskommune.dk/


Hej Peter 
 
Bo er på ferie til engang i næste uge. Vi vender tilbage. 
 
Deltager du (eller andre medarbejdere) i mødet med borgergruppen “Borgergruppen vedr. rensningsanlæg 
ved Otterup 
byport/Daugstrup” på onsdag i næste uge? 
 
Med venlig hilsen

Mads Leth
Direktør 

 

 +45 40 80 84 40 

 

 
mal@vandcenter.dk 

 
www.vandcenter.dk 

 
Mød vores kunderådgivning på 
Facebook 

  

:::: Vi sætter fokus på fem verdensmål ::::
 

Fra: Peter Astrup Simmelsgaard <psimme@nordfynskommune.dk> 
Sendt: 1. august 2023 14:32
Til: Mads Leth <mal@vandcenter.dk>; Uffe Linneberg Gangelhof <uga@vandcenter.dk>; Bo Jørgensen 
<bj@vandcenter.dk>
Emne: Vedr. borgemøde, 25 august. 
 
Kære Mads, Uffe og Bo 
 
I forbindelse med det kommende borgermøde, torsdag den 24 august, så er der behov for, at vi få aftalt, 
hvilket for mødet skal foregå i. 
 
Sidste gang havde vi jo oplæg og spørgsmål fra salen. 
 
Vi har booket hallen, så vi har god plads til at gøre noget på. 
 
Kunne man fx forestille sig at holde korte oplæg, og så lave ”boder”, hvor man kan komme over og snakke 
om det emne, der interesserer mest. Det er jo ledningsføring, udløb og renseanlæg.  
 
Det er jo forskelligt, hvad der kan være interesse i, så derfor kunne det måske give mening.  
 
 
Lad høre, hvad I tænker om den idé. 
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Det handler også om, om I mener at de rette kompetencer er tilstede på dagen. Jeg husker ikke, om der 
stadig var nogen hos jer, som er på ferie på dette tidspunkt? 
 
Vi vil naturligvis også være tilstede fra administrationen – men det er begrænset, hvad vi kan sige. Dem 
som måtte have spørgsmål til proces mv. kan vi jo godt tale med ved en separat bod.  
 
 
Venlig hilsen 
 
Peter Simmelsgaard 
Natur- og Miljøchef 
 

 
 
Mobil: 41 71 57 56 
 
Teknik, Erhverv og Kultur 
Otterup Rådhus  
Rådhuspladsen 2, 5450 Otterup 
 
Nordfyns Kommune 
Østergade 23 | 5400 Bogense 
Telefon 64 82 82 82 
www.nordfynskommune.dk 
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